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P r o t o k ó ł  Nr  11/19 

 

 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z 16 kwietnia   2019 r. 

 Posiedzenie komisji odbyło się w sali  sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki                   

w godz. 14:00 do   15:35. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Spotkanie otworzył, witając wszystkich obecnych i prowadził Przewodniczący 

Komisji radny Robert  Matkowski. Następnie przedstawił porządek posiedzenia: 

 

Porządek posiedzenia: 

1.Otwarcie posiedzenia.   

2.Przyjęcie protokołów. 

3.Kontrola przetargów i zamówień publicznych: rozbudowa cmentarza komunalnego. 

4.Kontrola wydatkowania środków finansowych z budżetu gminy Trzcianka na 

inwestycje realizowane przez TTBS w 2018 roku -  sporządzenie sprawozdania. 

5. Sprawy wniesione do komisji. 

6. Wnioski komisji. 

7.Zamknięcie posiedzenia. 

Porządek posiedzenia przyjęto w głosowaniu: za-3, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

Ad 2) Przyjęcie protokołów. 

  Przewodniczący komisji pan Robert Matkowski omówił członkom komisji   

poszczególne  protokoły. Stwierdził, że nie otrzymaliśmy żadnej odpowiedzi na nasze 

pytania, to jest jakaś odpowiedź. 

Dalej odczytał treść uwag z protokołu nr 9/19 z 9.04.2019 r., cyt. 

„W toku przeprowadzonej kwerendy uchwał, stwierdzono, że ww. uchwałach od 

pozycji „a” do pozycji „g”, Rada Miejska Trzcianki przeznaczała środki budżetowe na 

wykonanie „Rozbudowy Cmentarza” – i tak były zapisywane te wydatki do dnia 13 

grudnia 2018 roku, kiedy to uchwałą Rady Miejskiej Trzcianki (poz.”h”) ten wydatek 

został zlikwidowany i utworzony został wydatek „Rozbudowa i Przebudowa 

Cmentarza”. Stwierdzono, że istnieje wpis o Rozbudowie Cmentarza w Wieloletnim 

Planie Finansowym w pozycji 1.3.2.9 na lata 2016-2020. 

 W wyniku dalszej analizy ujawniono, że : 

- przetarg na Rozbudowę Cmentarza, który został rozpatrzony w dniu 03 
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października 2016 roku opiewał na kwotę wg. najkorzystniejszej oferty – 260 488.30 

zł – miał pokrycie w budżecie gminy. 

- przetarg na Rozbudowę i Przebudowę Cmentarza, który został rozpatrzony w dniu 

09 maja 2017 roku opiewał na kwotę wg. najkorzystniejszej oferty – 1 322 779,07 zł – 

nie miał pokrycia w budżecie gminy gdyż taki wydatek powstał dopiero 13 grudnia 

2018 roku decyzją Rady Miejskiej Trzcianki. 

 Stwierdzono ponadto fakt, że przed otwarciem ofert zamawiający poinformował 

oferentów, że zamierza przeznaczyć na ten cel kwotę 1 040 000 zł – kwota ta była 

mniejsza niż najkorzystniejsza wybrana oferta o 282 779,07 zł.  Dodatkowo 

wykazano, że zleceniobiorca w trakcie trwania procedury przetargowej nie złożył 

informacji o korzystaniu z usług podwykonawców. 

- przetarg na Wykonanie Ogrodzenia Cmentarza Komunalnego, który został 

rozpatrzony w dniu 30 marca 2018 roku opiewał na kwotę wg. najkorzystniejszej 

oferty 394 473,78 zł – nie miał pokrycia w budżecie gminy ( nie stwierdzono pozycji 

w budżecie). 

   Dalej Zespół kontrolujący przeanalizował protokoły odbioru robót oraz dziennik 

budowy. Stwierdzono braki w zapisach odnośnie wykonywanych robót – brak wpisu 

kierownika robót elektrycznych oraz wodno-kanalizacyjnych, także brak 

jakichkolwiek wpisów dotyczących wykonanie i odebranie robót elektrycznych oraz 

kanalizacji deszczowej wykonanych na terenie rozbudowy i przebudowy cmentarza. 

Ponadto wykazano, że odbioru robót dokonano bez uwag. 

 Podczas przeprowadzonej wizji lokalnej na terenie cmentarza komunalnego, 

stwierdzono: 

- błędy wykonawcze odnośnie robót drogowych, 

- niezabezpieczone rozdzielnice elektryczne mieszczące się na terenie cmentarza, 

-z terenu, który podlegał rozbudowie, nie usunięto całego drzewostanu przez co 

zmniejszono powierzchnię przyszłych pochówków, 

- wykonanie dużej ilości powierzchni dróg utwardzonych w stosunku do powierzchni 

miejsc pochówku oraz w stosunku do starej części cmentarza, 

- brak instalacji kanalizacji deszczowej na rozbudowanej części cmentarza. 

Po zapoznaniu z przedłożonymi dokumentami, przeprowadzoną wizją lokalną w dniu 9.04.2019 r. 

cmentarza komunalnego w Trzciance ( tzw. części starej i części rozbudowanej), Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej,  wystąpił pismem z dnia 9.04.2019 r do Burmistrza Trzcianki  o udzielenie 

odpowiedzi na następujące pytania 

Komisja Rewizyjna zwróciła się do Burmistrza Trzcianki z  wnioskiem o ponowne 

przeprowadzenie przeglądu technicznego wykonanego zadania  z udziałem 

pracowników  Urzędu oraz  członków Komisji Rewizyjnej”. 

  Radny E. Joachimiak zwrócił uwagę, że w ostatnim piśmie skierowanym do 

burmistrza nie podano terminu udzielenia odpowiedzi. 
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 Przewodniczący komisji dodał, jego zdaniem powinien być sformułowany 

wniosek do burmistrza o przeprowadzenie pod względem przetargu kontroli RIO. NIK, 

UZP. 

 Radny W. Magdziarz dodał, niepotrzebnie sprawy rozdmuchujemy a 

powinniśmy te sprawy załatwić we własnym gronie, we własnej gminie, to są nasze 

problemy, nasze sprawy a nie, będziemy rozdmuchiwać. Potem atmosfera jest nie taka 

jak trzeba w radzie i nie tylko. 

  Przewodniczący komisji pan Robert Matkowski dodał, na nasze pytania nie 

otrzymaliśmy odpowiedzi, 

  Radny E. Joachimiak dodał, w tych wszystkich dywagacjach, uzasadniony jest 

dziennik budowy, odbiór końcowy  czyli, to co dotyczy tego przetargu czyli pierwsze 

działanie, które dotyczy przetargu na cmentarz. 

 Radny W. Magdziarz dodał, jeśli jest przygotowywany jakiś projekt techniczny 

przygotowany przez projektanta, to powinna być adnotacja pracownika, że nie odnosi 

zastrzeżeń, czy jakieś zmiany by widział. Czyli jak zleceniodawca odbiera prace 

projektanta a tego nie było widać na żadnym z tych rzeczy. Bardzo go będzie ciekawił 

Pl. Pocztowy, czy urzędnicy zainteresowali się mocnej tym projektem, czy w ogóle 

jakieś adnotacje wnosili, uwagi. 

 Radny M. Kupś dodał, kontrola brzmi „Kontrola przetargów i zamówień 

publicznych: rozbudowa cmentarza komunalnego”. Dalej dodał, przetarg to jest proces 

od momentu zlecenia dokumentacji, poprzez przygotowanie dokumentów 

przetargowych (specyfikacji istotnych warunków zamówienia, ogłoszenia przetargu) . 

Badając dany przetarg sprawdzamy, czy to zamówienie jest zrealizowane z 

zachowaniem z zachowaniem  gospodarności, szczególnej staranności, celowości               

i innych cech istotnych ustawy o zamówieniach publicznych. Ustawa jest po to, żeby 

gospodarować racjonalnie, my nie sprawdzamy tylko od strony formalnej ale od strony 

ekonomicznej. Naszym zadaniem jest stwierdzenie, czy pieniądze publiczne, które 

wydatkowała gmina na ten cel były wydatkowane prawidłowo. Jeżeli są pewne 

wątpliwości podczas kontroli, to trzeba je rozważyć a nie udawać, że ich nie ma. Jeśli 

komisja ma wątpliwości, to jak najbardziej, to jest uzasadnienie aby wydłużyć czas 

kontroli tego zagadnienia dopóki komisja nie będzie miała pewności, że protokół 

odpowiada na pytania i te wszystkie wątpliwości rozwiewa. 

Protokół Nr 8/19 z dnia 26.03.2019 r., został przyjęty w głosowaniu: za- 4, przeciw-0, 

wstrzymało się- 1 ( M. Kupś). 

Protokół Nr 9/19 z dnia 2.04.2019 r., został przyjęty w głosowaniu: za- 3, przeciw-0, 

wstrzymało się- 2 ( M. Kupś, W. Magdziarz). 

Protokół Nr 10/19 z dnia 9.04.2019 r., został przyjęty w głosowaniu: za- 3, przeciw-1 

( E. Joachimiak), wstrzymało się- 1 (M. Kupś). 

Ad 3) Kontrola przetargów i zamówień publicznych: rozbudowa cmentarza 

komunalnego. 

 Przewodniczący komisji pan Robert Matkowski dodał, fakty, które przemawiają za tym, 
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że w uchwałach  było mówiono o  rozbudowie cmentarza i na początku  ta rozbudowa 

cmentarza według najkorzystniejszej oferty  miała wynieść 260 488.30 zł to jednak 

później poszło to w taką stronę, że zrobiono przetarg na   rozbudowę i przebudowę 

cmentarza, wcześniej niż rada miejska zdecydowała ( przeszło rok po ) na kwotę 

1 322 779,07 zł. Później, jako nowa rada zlikwidowaliśmy ten wydatek rozbudowę 

cmentarza i zrobiliśmy rozbudowę i przebudowę cmentarza. Prawidłowo przetarg  

powinien się zadziać półtora roku wcześniej. Ostatnie faktury za  675 tys zł były 

pracami, które były wykonane dużo wcześniej, na które rada miejska nie  zlecała. 

Dodał, dopiero, my jako radni uchwałą z 18 grudnia 2018 r zrobiliśmy tą zmianę i 

wykreśliliśmy wydatek związany z rozbudową i powołaliśmy wydatek rozbudowa i 

przebudowa cmentarza. Jest pytanie, jak w tą rozbudowę przebudowę wkomponowało 

się ogrodzenie cmentarza komunalnego, to się wszystko mija. Dalej  stwierdziliśmy, że 

dziennik budowy powinien odzwierciedlać całą budowę a tu tak nie jest. Udał się do 

pana Zozuli i powiedział mu o tym fakcie, on stwierdził, że tego dziennika mogło by 

w ogóle nie być. Jeśli dziennik jest, to powinien być prowadzony zgodnie z prawem 

budowlanym. Podczas całej procedury, wykonawca nie poinformował, że będzie 

korzystał z podwykonawców. Dalej dodał, jeśli wykonawca będzie chciał korzystać z 

podwykonawców, to powinien złożyć takie oświadczenie. 

  Radny E. Joachimiak dodał,  dowie się, czy z punktu procesu przetargowego, 

jest to możliwość, czy obowiązek. 

  Przewodniczący komisji pan Robert Matkowski dodał, podczas wizji lokalnej na 

cmentarzu  stwierdzono fakt, że jest dużo nieprawidłowości. Dlatego sformułowano 

wniosek, jak poniżej: 

Komisja Rewizyjna zwraca się do Burmistrza Trzcianki z  wnioskiem o ponowne 

przeprowadzenie przeglądu technicznego wykonanego zadania  z udziałem 

pracowników  Urzędu oraz  członków Komisji Rewizyjnej. 

 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu komisji otrzymała odpowiedź na złożony wniosek  

następującej treści: cyt. „Odbioru poszczególnych etapów inwestycji  rozbudowa                 

i przebudowa cmentarza komunalnego w Trzciance dokonała już komisja, w skład            

w którego wchodzili oprócz przedstawiciela wykonawców, osoby działające ze strony 

zamawiającego gminy Trzcianka tj. Roman Zozula,  Rufin Jarka, Justyna Markowicz,                       

w każdym przypadku wykonawca udzielił 5 lat rękojmi  na wykonany przedmiot 

zamówienia. W okresie rękojmi będą zwoływane przeglądy a stwierdzone wady 

usuwane. Jeżeli komisyjnie stwierdziliście  takie wady, to proszę o informacje na ten 

temat.” 

  Radny E. Joachimiak dodał, jeśli były adresowane pisma, czy zaznaczono termin 

udzielenia odpowiedzi. 

  Przewodniczący komisji R. Matkowski dodał, na nasze pisma udzielono odpowiedzi, 

że  na nasze pytania odpowiedzi nie ma. Wniosek jest taki, że trzeba będzie dawać 

termin 7 dniowy na udzielenie odpowiedzi. 

  Radny E. Joachimiak dodał, trzeba przymierzyć się do zakończenia kontroli i wtedy 

wy specyfikować  takie sprawy, jak: że odbyło się takie posiedzenie, były takie pytania, 

na skierowane pismo nie uzyskano odpowiedzi, uzyskano odpowiedź nieadekwatną. 
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Powinna być na to jakaś reakcja aby nam nie zarzucono.   

  Przewodniczący komisji R. Matkowski dodał, ponieważ wydatki nie zostały 

zrealizowane zgodnie z uchwałami, to należałoby poinformować burmistrza, że to 

kwalifikuje się do kontroli RIO. My jako komisja, jeśli coś nam się nie podoba podczas 

kontroli, to informujemy o tym burmistrza, a burmistrz dalej podejmuje zgodnie z 

naszymi wnioskami podejmie działania. Jeśli rada stwierdzi, że jako całość  jest w 

porządku, to my jako radni każdy z nas może sformułować wniosek                            i 

poinformować odpowiednie służby. Nasza rola już się tu  kończy i nie ma celu tego 

przedłużać. 

  Radny E. Joachimiak dodał, trzeba przygotować tekst i w protokole trzeba podać co 

stwierdzono w sensie wątpliwości na które nie uzyskano odpowiedzi  zwracając się 

pismem z dnia takiego i takiego, czyli sprawa nie została rozstrzygnięta. Dalej dodał, 

jeśli chodzi o wątpliwości dot wykonawstwa, komisja pomyli się co do prawidłowości 

wykonawstwa a fachowiec z tej branży przychodzi                 i mówi: szanowna  komisja 

nie macie  racji, bo na podstawie  takich i takich przepisów   jest zgodne. Natomiast 

jeśli jest milczenie, to można domniemywać, że się nie mylimy. 

  Przewodniczący komisji R. Matkowski odczytał członkom komisji  §40 ust.1            i  

§41 ust.1-7 statutu. 

 

Ad 4) Kontrola wydatkowania środków finansowych z budżetu gminy Trzcianka 

na inwestycje realizowane przez TTBS w 2018 roku-sporządzenie sprawozdania. 

  Przewodniczący komisji R. Matkowski poinformował, że wstępne sprawozdanie 

zostało już przygotowane ale będzie też zdanie odrębne  Pana Marka Kupsia. 

 Radny M. Kupś dodał, jego zdanie odrębne będzie dotyczyło zasady czyli 

wydatkowania środków zgodnie z zasadą  celowości i  gospodarności. Dalej dodał, w 

tym przypadku poświęcono zbyt mało czasu, przeprowadzono krótkie rozliczenie 

kosztów: jest koszt inwestycji ogólniej i jest koszt 1m2. Proszono o bardziej 

szczegółowe zestawienie, którego nie otrzymaliśmy. Uważa, że 4.789 zł  za 1m2 

remontu to jest kwota znacznie przekraczająca wartość m2 powierzchni 

odtworzeniowych. Co pół roku wojewoda określa wartość 1m2 wartości 

odtworzeniowej m.in. jest to wskaźnik ,który jest pomocny przy różnego rodzaju 

rozliczeniach. 

 Radny E. Joachimiak zwrócił uwagę, że treść zdania odrębnego powinna być 

przedstawiona oddzielnie. 

  Przewodniczący komisji R. Matkowski zwrócił się do pana M. Kupsia                    o 

dostarczenie tego dokumentu. 

 Radny M. Kupś poinformował, że przedstawi treść dokumentu  na piśmie na następne 

posiedzenie. 

  Przewodniczący komisji R. Matkowski dodał, chciałby aby w sprawozdaniu było to 

zawarte, że jest zdanie odrębne, zapisane w protokole i będzie  wyartykułowane 

odrębnym dokumentem, jako załącznik do protokołu. 

 Radny E. Joachimiak zwrócił uwagę, że na przyszłość powinna być praktyka, że zdanie 

odrębne  jest formułowane natychmiast po podjęciu decyzji przez komisje. Komisja nie 

ma prawa ingerować w treść zdania odrębnego. 
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  Przewodniczący komisji R. Matkowski dodał, na następnym posiedzeniu komisji 

przyjmujemy sprawozdanie. 

 

Ad 5)  Sprawy wniesione do komisji. 

 Radny W. Magdziarz odniósł się do sprawy pana Borowskiego dot. podłączenia 

kanalizacji na ul. Powstańców Wielkopolskich. Jest odpowiedź, że obowiązkiem 

podłączenia do kanalizacji sanitarnej zgodnie z art.... ale cały czas jest korespondencja, 

wymiana pism i końca nie ma. On prosił o podanie  terminu niestety terminu nie  

dostano ze względów formalnych, to ciągnie się kilka lat. Nie jest w stanie 

odpowiedzieć, co ze strony Urzędu, czy ze strony ZIK  jesteśmy w stanie pomóc aby 

rozwiązać ten problem. Dalej dodał, podejrzewa, że to nie jest odosobniony przypadek 

jeśli chodzi o  ul. Powstańców Wielkopolskich.  Taka sytuacja dla niego jest nie do 

przyjęcia. 

 Radny E. Joachimiak zwrócił uwagę, że jeśli w ulicy jest kanalizacja, to ta osoba  ma 

obowiązek się podłączyć. Jeśli tego nie wykonuje obowiązku, to  jaka jest dalsza droga. 

Może należałoby dać wniosek do mecenasa Barczaka aby powiedział jaka jest dalsza 

droga  w takim przypadku. 

 Radny W. Magdziarz poinformował,  są sygnały, że na budowie   targowiska 

pracują firmy bez dokumentacji terenu, instalacji kanalizacyjnej energetycznej, 

gazowniczej i została naruszona kanalizacja sanitarna jednej z mieszkanek.                         

W wyjaśnieniu otrzymała informacje od operatora, że żadnych dokumentów nie 

otrzymali. W tym przypadku kłania się sprawa nadzoru ze strony gminy. Poprosił o 

sprawdzenie tego przypadku. 

 Ad 6)  Wnioski komisji. 

 Radny Zygmunt Czarny złożył na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej interpelacje-

zapytania ( dot. ławek na skwerze przy ul. Broniewskiego-Wieleńska, naprawy 

chodnika przy ul. Broniewskiego, chodnika przy Przedszkolu Nr 3                        w 

Trzciance, oraz dot. lamp przy sklepie DINO, jak w załączeniu. 

Interpelację przekazano burmistrzowi do realizacji. 

  Radny W. Magdziarz odniósł się do systemu porządkowego na terenie cmentarza.  Na 

terenie cmentarza panuje  nadal bałagan w części nowej, który pozostał po przejściu 

wichury tydzień temu. Wnioskuje aby  wystąpić do administratora cmentarza  po to 

aby zadbał o tą część nową  i uprzątnął ten  bałagan po ostatniej wichurze. Następnie 

aby administrator przypilnował tych osób, którzy remontują, montują nowe pomniki 

aby pozostawiali po sobie porządek ( zabierali stare elementy pomników, posprzątali). 

Obecnie leżą płyty ze starych pomników, jest także popryskany  zaprawą cementowa  

polbruk ( w trzech miejscach). Prośba jest taka aby administrator za każdym razem  po  

jego wyjeździe zwrócił uwagę, jak wygląda  rejon w którym takie prace były 

wykonywane. 

  Przewodniczący komisji R. Matkowski dodał, chciałby przejść do wniosków jeśli 

chodzi o cmentarz komunalny. Chciałby aby zakończyć tę sprawę odnośnie kontroli na 

cmentarz komunalny i  przygotować się do sprawozdania. 

Wniosek został poddany głosowaniu: za-4, przeciw-0, wstrzymało się -1                            ( 
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E. Joachimiak). 

  Radny E. Joachimiak dodał, wstrzymał się dlatego, że nie mamy odpowiedzi na ostanie  

pismo z uwagi, że nie uzgodniliśmy terminu odpowiedzi. 

  Przewodniczący komisji R. Matkowski dodał, na następne posiedzenie 

przygotowujemy sprawozdanie komisji i poddamy głosowaniu. 

 Radny M. Kupś wystąpił z wnioskiem, że komisja po raz kolejny prosi                     o 

udzielanie odpowiedzi na zadawane pytania. Jest to zasadą pewnych dobrych 

obyczajów. To, że zastępca organu wykonawczego, zamiast odpowiadać na pytania  

członków komisji, arbitralnie orzeka, że pytania wykraczają poza zakres pracy komisji, 

to nie należy do oceny zastępcy burmistrza. Takiej oceny może dokonać rada miejska 

a nie zastępca burmistrza, czy pytania są zasadne, czy nie zasadne, a takie 

sformułowania  pojawiły się bynajmniej dwukrotnie w wypowiedziach. Komisja aby 

mogła efektywnie pracować powinna posiadać wszelkie informacje nawet jeżeli tytuł 

kontroli został sformułowany nie do końca prawidłowo. To jeżeli komisja powzięła 

pewne wątpliwości, należy dołożyć starań  aby tych wątpliwości nie miała, a my tutaj 

nie mamy szans aby rozwiać je, ponieważ nie otrzymujemy odpowiedzi na zadawane 

pytania. Wnioskujemy o bardzo rzetelne podejście do pracy komisji zgodnie ze 

statutem i dobrze pojętym obyczajem i udzielenie odpowiedzi na pytania. 

 

Wstępnie ustalono, że następne posiedzenie komisji odbędzie się dnia 30 kwietnia o 

godz. 16:00. 

  

Ad 7) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Komisji podziękował 

 wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

 

         Protokolant                                                      Przewodniczący Komisji 

 Danuta Komarnicka                                                    Robert  Matkowski 

 


